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14 § Kirkko ja kaupungin johtokunnan iltakoulu 

 

Päätösehdotus 

Seurakuntayhtymän johtaja Juha Rintamäki 

Kirkko ja kaupungin johtokunta päättää pitää keväällä 2021 iltakoulun, 
jossa keskustellaan johtokunnan työskentelystä ja käydään läpi maalis-
huhtikuun taitteessa valmistuvan lukemistutkimuksen tulokset. 

Käsittely 

Käsittelyn aikana käytettiin kahdeksan puheenvuoroa. 

Päätös 

Päätösehdotus hyväksyttiin. Iltakoulun ajankohdaksi sovittiin maanantai 
26.4.2021 kello 17, ja se pidetään Teams-järjestelmän avulla. 

 

Selostus 

Viime kokouksessaan johtokunta päätti iltakoulusta, jossa voisi paitsi 
keskustella yhteisistä asioista, myös tutustua lähemmin toisiin johto-
kunnan jäseniin ja johtokunnan työskentelyyn osallistuviin viranhaltijoi-
hin. Koronarajoitukset estävät fyysisen tapaamisen, joten iltakoulu on 
syytä pitää Teams-kokouksena. Uusi lukemistutkimus valmistuu maalis-
huhtikuun vaihteessa, ja johtokunnan iltakoulussa olisi hyvä perehtyä 
sen tuloksiin. 
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15 § Ilmoitusasiat 

 

Päätösehdotus 

Seurakuntayhtymän johtaja Juha Rintamäki 

Kirkko ja kaupungin johtokunta päättää merkitä ilmoitusasiat tiedoksi. 

Käsittely 

Käsittelyn aikana käytettiin kuusi puheenvuoroa. 

Ilmoitusasioihin lisättiin kohta 6.4. Pääsiäisradio 

Helsingin seurakuntayhtymän yhteisen kirkkovaltuuston jäseneltä oli tul-
lut aloite, voisiko Jouluradion tekniikan ottaa käyttöön ja tehdä Pääsiäis-
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radion. Työntekijät ottivat ideasta vaarin. Radiokanavaa ei ole pääsiäi-
senä käytettävissä, mutta audiotekemiseen on sopiva järjestelmä ver-
kossa pod cast -menetelmällä. Pääsiäisradio löytyy nyt Kirkko ja kau-
punki -verkkomediasta ja erilaisilta pod cast -alustoilta. Ohjelmistossa 
on tarjolla muun muassa tuottaja-toimittaja Katri Saarelan keskusteluja 
emeritapiispa Irja Askolan kanssa. 

Päätös 

Merkittiin tiedoksi. 

Ilmoitusasioihin lisättiin kohta 6.4. Pääsiäisradio. 

 

Selostus 

6.1. Päätoimittajan vastaus Julkisen sanan neuvostolle 

Julkisen sanan neuvosto on ottanut käsittelyynsä kolumnin poistamista 
koskevan kantelun ja pyytänyt päätoimittajalta vastausta kanteluun. 
Päätoimittaja toimitti vastauksensa Julkisen sanan neuvostolle 
11.3.2021. Vastaus on esityslistan liitteenä. Kantelua koskevat asiakirjat 
tulevat julkisiksi vasta kun JSN on käsitellyt kantelun, joten liite ei tois-
taiseksi ole julkinen. 

6.2. Sopimus telinejakelusta ja jakelun laajentuminen 

Mediatoimitus on neuvotellut Kirkko ja kaupungin telinejakelusta 
vastaavan Etelä-Suomen Median kanssa uutta sopimusta, joka saa-
taneen allekirjoituskuntoon lähiaikoina. Sopimuksen myötä saamme 25 
uutta telinettä, joista 10 on Helsingissä, 9 Espoossa ja 6 Vantaalla. Näin 
ollen Kirkko ja kaupunkia jaetaan jatkossa Espoossa 72 telineessä 
(2200 lehteä), Helsingissä 96 telineessä (2400 lehteä) ja Vantaalla 36 
telineessä (900 lehteä). 

6.3. Päätoimittaja Tieto-Finlandia-palkintolautakuntaan 

Kirkko ja kaupungin päätoimittaja on nimetty Tieto-Finlandia-palkinnon 
ehdokkuuksista päättävään palkintolautakuntaan. 

6.4. Pääsiäisradio 

Helsingin seurakuntayhtymän yhteisen kirkkovaltuuston jäseneltä oli 
tullut aloite, voisiko Jouluradion tekniikan ottaa käyttöön ja tehdä 
Pääsiäisradion. Työntekijät ottivat ideasta vaarin. Radiokanavaa ei ole 
pääsiäisenä käytettävissä, mutta audiotekemiseen on sopiva järjes-
telmä verkossa pod cast -menetelmällä. Pääsiäisradio löytyy nyt Kirkko 
ja kaupunki -verkkomediasta ja erilaisilta pod cast -alustoilta. Ohjelmis-
tossa on tarjolla muun muassa tuottaja-toimittaja Katri Saarelan 
keskusteluja emeritapiispa Irja Askolan kanssa. 

Liitteet 

1 Vastaus_jsn_heinimäki, salainen ennen jsn käsittelyä 
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16 §  Muut asiat 

 

Käytiin keskustelua kesälehdestä. 

Käsittelyn aikana käytettiin 14 puheenvuoroa. 

 

Keskustelussa tuotiin esille muun muassa seuraavia asioita: 

Kohdassa kolme alkanut keskustelu kesälehdestä siirrettiin tähän Muut 
asiat -kohtaan. 

Lehtien pitkä kesätauko herätti keskustelua. Johtokunnan jäsenet tie-
dustelivat, olisiko mahdollista toteuttaa vuoden 2019 mukainen kesäleh-
ti tänä tai ensi vuonna normaalilehtien kesätauon aikana. 

Jaakko Heinimäki kertoi, että vuoden 2019 kesälehti oli normaalilehden 
jakelusta ja ulkoasusta poiketen teline- ja nippujakeluna jaettu aika-
kauslehti. Hän itse mieluummin näkisi niin, että tavallisia lehden nume-
roita ilmestyisi enemmän kuin 20 vuodessa. Esimerkiksi vuoden 2022 
julkaisusuunnitelmaan voisi merkitä 24 numeroa, ja jokainen osapuoli 
voisi määritellä montako numeroa niistä haluaisi julkaista omalla alueel-
laan. 

Eija-Riitta Korhola ehdotti, voisiko vuoden 2019 kesälehden hyvää ma-
teriaalia hyödyntää uudelleen. 

Mikko Hormio tiedusteli, onko erillisellä kesälehdellä vaikutusta Postin 
suhteen tai esimerkiksi lehtien numeroinnin suhteen. 

Jaakko Heinimäki vastasi, että Postin kanssa tehdyssä sopimuksessa 
ei olla sitouduttu tiettyyn lehtien numeroiden määrään. Viime vuonna 
Espoon alueella toteutettiin erillinen kesälehti, jonka numeroksi merkit-
tiin 11,5. 

Olav S. Melin tähdensi, että johtokunnan tehtävä ei ole luoda lehtiin si-
sältöä vaan varmistaa puitteet journalistien hyvälle työlle. 

Kimmo Malin halusi varmistaa, miten käytännössä kesälehden tekemi-
nen tapahtuu. Onnistuuko Helsingin alueelle tehdä vielä tämän vuoden 
kesällä vastaava lehti kuin Espoossa viime kesänä? 

Jaakko Heinimäki vastasi, että vielä ehtii, jos heinäkuuksi lehti halutaan. 

Annakaisa Mänttäri kannatti vuoden 2022 osalta päätoimittajan ehdot-
tamaa suunnitelmallista mallia. Hän ei pitänyt hyvänä menettelynä kii-
rehtiä enää tämän vuoden kesälehden toteuttamista. 

Meri-Anna Hintsalankin mielestä kuulosti hyvältä suunnitelma, jossa jo-
kainen osapuoli voi määritellä lehden ilmestymisen lukumäärät. 

Juha Rintamäki toi esille, että Helsingin alueen tämän vuoden kesäleh-
den päättämisellä olisi kiire, koska siitä pitäisi tehdä pikaisesti lisäbud-
jettiehdotus kirkkovaltuustolle. 

Jouni Tiainen totesi, että keskustelua kesälehdistä jatketaan johtokun-
nan iltakoulussa. 
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17 § Tulevat kokoukset 

  

Kirkko ja kaupungin johtokunnan seuraava kokous pidetään keskiviik-
kona 5.5.2021 kello 17 sähköisesti Teams-järjestelmän avulla. 

Syksylle on sovittu kolme kokousta:  
keskiviikkona 18.8. klo 17  
keskiviikkona 13.10. klo 17  
keskiviikkona 17.11. klo 17 

Nekin tullaan todennäköisesti pitämään sähköisesti Teams-järjestelmän 
avulla. 
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